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Inleiding
 Als het gaat om de energietransitie wordt er veel gesproken over meer zon op daken.
Voor daken van bedrijven horen we dat veel daken daar constructief niet altijd geschikt voor zijn.
Nu deed ik vrijdag mee aan de virtuele bustour in het kader van de Regionale Energie Strategie en 
in dat programma zat Gerard Fit, energiecorporatie West-Friesland, over bedrijventerrein Hoorn 80 
en de ambitie om dat terrein over 5 jaar meer energie te laten produceren dan het gebruikt. 
Tijdens het vraaggesprek vertelde hij dat alle nieuwe bedrijven op bedrijventerrein Zevenhuis 
verplicht zijn bij de bouw ervoor te zorgen dat het dak geschikt is voor de plaatsing van 
zonnepanelen.

1. Hoe is de stand van zaken op de bedrijventerreinen binnen onze gemeente als het gaat 
om plaatsing van zonnepanelen?

antwoord Binnen de diverse bedrijventerreinen zijn diverse projecten bezig om te komen tot 
verduurzaming. Het plaatsen van zonnepanelen maakt hier onderdeel van uit: 

WFO-Oost: De eigenaar van WFO-Oost heeft inmiddels een groot aantal zonnepanelen 
aangebracht. Verder voeren we met deze ondernemer gesprekken over de levering van 
stroom aan omliggende bedrijven en de uitbreiding van het aantal zonnepanelen.
WFO-West: Een werkgroep verduurzaming is op dit deel van het bedrijventerrein actief. 
Zij is bezig om ondernemers te interesseren in het uitvoeren van een energiescan, het 
collectief plaatsen van zonnepanelen en LED-verlichting. Tot nu toe hebben ongeveer 8 
bedrijven zich gemeld. Op korte termijn wordt bij de provincie subsidie aangevraagd 
om een deskundige in te schakelen die het proces verder gaat begeleiden en uitvoeren.
WFO: Binnenkort gaan we in overleg met een aantal ondernemers hoe we de 
verduurzaming van het WFO-terrein verder ter hand kunnen nemen. Dit geldt dus voor 
het gehele bedrijventerrein.
Bedrijventerrein A7 West: Ruim 20 bedrijven gaven zich op voor het uitvoeren van een 
energiescan, het onderzoeken naar het collectief plaatsen van zonnepanelen én LED-
verlichting. Van de provincie is subsidie ontvangen om een deskundige in te schakelen 
die het proces gaat ondersteunen en uitvoeren. Deze deskundige gaat eerdaags aan de 



slag onder begeleiding van de werkgroep Duurzaam bedrijventerrein A7 West.
Ook wordt onderzocht of de warmte die Fresia kweker Mol over heeft kan worden 
ingezet voor het verwarmen van omliggende bedrijven op het bedrijventerrein. 
Bedrijventerrein Almere, Overleek en Unda Maris: Ook op dit bedrijventerrein is een 
voorlichtingsbijeenkomst gehouden. Het bestuur van dit bedrijventerrein zet in op het 
realiseren van een warmtenet. Dit warmtenet zou ook een deel van de kern Medemblik 
kunnen verwarmen. Onderzoek naar de mogelijkheden hiertoe zijn nog niet afgerond. 
Complicerende factor hierbij is dat het Rijk nog komt met nieuwe wetgeving 
(Warmtewet 2.0.)
Bedrijventerrein Andijk: De ondernemersvereniging van dit terrein heeft aangegeven 
ook te willen aansluiten bij initiatieven om te verduurzamen. Dit sluit aan op de aanpak 
op het bedrijventerreinen WFO-West en A7-West. Op korte termijn wordt hierover een 
gesprek gevoerd.
Ondernemers die nu nog niet zijn betrokken bij deze initiatieven schreven we afgelopen 
maand een brief. Zij kunnen gebruik maken van een aanbod ter ondersteuning van het 
plaatsen van zonnepanelen op hun bedrijfspand. Een dakscan maakt hier onderdeel 
vanuit als ook de aanvraag van een SDE++ subsidie. We voeren deze actie op dit moment 
uit.

Tenslotte zijn ondernemers verplicht om energiebesparende maatregelen te treffen die 
zichzelf binnen 5 jaar terugverdienen.

2. Op welke manier worden bedrijven gestimuleerd zonnepanelen te plaatsen?

Antwoord Het proces is als volgt:
1. Via ondernemersverenigingen en of parkmanagement wordt onderzocht of er 
draagvlak is voor het verduurzamen van het bedrijventerrein.
2. Bij draagvlak wordt een voorlichtingsbijeenkomst gehouden. 
3. Bij voldoende animo van bedrijven wordt een provinciale subsidie aanvraag gedaan 
voor het aantrekken van een onafhankelijk deskundige die het proces begeleidt en 
uitvoert. Onderdeel van deze aanpak is het uitvoeren van een energiescan waardoor de 
ondernemer inzicht krijgt in zijn energieverbruik, de mogelijkheden om dit terug te 
dringen en zelf duurzaam op te wekken.
4. Vervolgens wordt met elke ondernemer de uitkomsten besproken en wordt bepaald 
wat voor de ondernemer het meest aantrekkelijk is om te verduurzamen. In de meeste 
gevallen is dit het plaatsen van zonnepanelen én LED verlichting. 
5. Op basis van deze inventarisatie worden per bedrijf business cases opgesteld. 
6. De bedrijven die besluiten mee te doen worden begeleid bij het inkopen en plaatsen. 
Om zo scherp mogelijk in te kopen wordt dit collectief gedaan, liefst bij een lokale of 
regionale leverancier.

Op deze wijze krijgen ondernemers onafhankelijk advies en begeleiding. Ze worden 
daarbij zoveel als mogelijk ontzorgt. Hierdoor wordt de drempel om te verduurzamen 
zo laag mogelijk gehouden.



Op regionaal niveau is het platform Westfriese Bedrijven Groen opgericht door de WBG. 
Op dit platform wordt kennis gedeeld en worden initiatieven ondersteund.  
Momenteel wordt vanuit dit platform een regionale model uitgewerkt voor het 
oprichten van een energiecoöperatie.  

3. Zijn bedrijven binnen onze gemeente bij nieuwbouw verplicht de daken geschikt te 
maken voor zonne-energie?

Antwoord Nee, bedrijven zijn hiertoe niet verplicht.

4. Zo nee, waarom niet?

Antwoord Nieuwbouwplannen moeten op dit moment voldoen aan de eisen van het Bouwbesluit 
2012. De gemeente mag geen zwaardere eisen opleggen dan dat het Bouwbesluit 
voorschrijft. 
Vanaf 1 januari 2021 komt de BENG-norm (Bijna Energieneutraal Gebouw) hiervoor in de 
plaats. Deze geldt voor alle gebouwen (woningen en utiliteit). 
Op dit moment geldt alleen voor gebouwen met een industriefunctie geen eis voor de 
energieprestatie. Voor de overige utilitaire functies zoals kantoor, onderwijs, welzijn, 
sport, etc. dus wel. 

5. Bent u met ons van mening dat dit wel wenselijk is of eigenlijk zou moeten?

Antwoord Wij zijn net als u voorstander van zon op dak. Dit kunnen we alleen niet verplichten. 
Wel proberen we dit bij ondernemers te stimuleren zoals blijkt uit deze beantwoording. 
We zijn ook blij en trots dat zoveel ondernemers en ondernemersverenigingen zich hier 
voor inzetten.  
Tenslotte is het elektriciteitsnetwerk van Liander wel een beperkende factor.
 

6. Wat kan de gemeente/de gemeenteraad doen om dit bij nieuwbouw te verplichten?

Antwoord Vanuit de wet kunnen we dit niet verplichten. Wel zijn we blij met de BENG-norm vanaf 
1 januari. Nieuwbouw gaat dan in veel van de gevallen gepaard met het plaatsen van 
zonnepanelen.


